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SLOVENSKO: Nová vláda preberá verejné financie v katastrofálnom stave. Už tento rok je
deficit najvyšší v EÚ a v tom budúcom by bol bez prijatia ozdravných opatrení ešte horší. Aj
keď sa vláda v programovom vyhlásení zaväzuje k zníženiu schodku oproti tomuto roku o
0,5 % hrubého domáceho produktu (HDP), na jeho dosiahnutie bude potrebná jedna z
najvyšších konsolidácii v histórii, upozornil po pondelkovom rokovaní kabinetu minister
financií Ladislav Kamenický (Smer-SD).

Konsolidácia
Bez prijatia opatrení by bol podľa neho deficit v budúcom roku „absolútne mimo kontroly“ a dosiahol
by vyše 9 miliárd eur. Označil to za dedičstvo predchádzajúcich vlád. Nestačí preto prijať opatrenia v
objeme 0,5 % HDP, čo by bolo približne 650 miliónov eur. „Ak sa chceme dostať na tú pol percentnú
konsolidáciu, ktorú máme v programovom vyhlásení vlády, bavíme sa o 2 až 2,5 miliarde eur. Čiže to
bude jedna z najväčších konsolidácii, aké sme tu mali,“ vyčíslil Kamenický.

Ozdravné opatrenia
Konkrétne parametre ozdravných opatrení zatiaľ komentovať nechcel, o konsolidačnom balíku musí
ešte rokovať a dohodnúť sa na ňom koaličná rada. „Za mňa môžem povedať, že budem vyberať také
opatrenia, ktoré budú mať najmenší dopad na tých sociálne slabých, na tých chudobnejších na
Slovensku, aby sa to čo najmenej dotklo ich životov,“ zdôraznil minister financií.

Kamenický nie je zástancom plošného zvyšovania DPH
Podľa vlastných slov nie je zástancom plošného zvýšenia dane z pridanej hodnoty (DPH). Ide o jedno
z opatrení, ktoré navrhovala ešte vláda odborníkov pod vedením Ľudovíta Ódora. „Toto je posledná
možnosť, po ktorej by som vôbec siahol, lebo to má automaticky vplyv na každého jedného
obyvateľa Slovenskej republiky,“ konštatoval Kamenický.

Vyššie zdaňovanie nehnuteľností
Vláda v PVV avizuje aj zvýšenie zdanenia nehnuteľností. Minister detaily novej právnej úpravy zatiaľ
nepriblížil, malo by sa to však podľa neho týkať predovšetkým bohatších ľudí, ktorí vlastnia viac
nehnuteľností. Upozornil, že aj keď je potrebné prijímať opatrenia veľmi rýchlo, nie každé bude
účinné hneď od začiatku budúceho roka.

 

ZDROJ

https://cz24.news/kamenicky-na-buduci-rok-potrebujeme-konsolidovat-2-az-25-miliardy-eur/
https://cz24.news/kamenicky-na-buduci-rok-potrebujeme-konsolidovat-2-az-25-miliardy-eur/
https://ereport.sk/konsolidacia/

